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Protokoll 7/2025 

fört vid Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 22 maj 2025 kl. 18:00-20:30, Cronqvistsalen, 
Astrakangatan 19, Hässelby 
 

Ledamöter Lisa Carlsson (S) Ordförande 
Anna Hammarström (S) ersätter Johan Sjölander (S) 
Selomon Keleta (S) ersätter Özlem Körhan (V) 
Ann-Margrete Nilsson (M) ersätter Michaela Hollis (KD) 
Linn Carlsson-Molife (L) ersätter Robert Fischer (S) 
Niki Konomi (S) 
Samuel Byström (V) 
Livija Ginters (MP) 
Aras Amin (M) 
Busra Lina Kocaturk (M) 
Fatima Nur (L) 
Saad Gourrada (C) 
Pär Gustavsson (SD) 
 

Ersättare Julia Gruvin (M) 
Louise Ajnesjö (M) 
Jenny Holking (SD) 
 

Övriga närvarande Gunilla Ekstrand Stadsdelsdirektör 
Jenny Bejker Avdelningschef §§1-19 
Marie Lissäng Avdelningschef §§1-19 
Pernilla Takacs Avdelningschef 
Pernilla Eriksson Avdelningschef 
Kajsa Malmström Eriksson Facklig §§1-19 
Magdalena Jukic Facklig §§1-19 
Kent Wilfordson Facklig §§1-19 
Malin Lejonqvist Nämndsekreterare 
Sari Kyhälä Tjänsteman §§1-19 
Ellen Forsberg Tjänsteman §§1-19 
 
 
 

Paragraf §§1-25 
 

Sekreterare Malin Lejonqvist 
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Allmänhetens frågestund  
Bland annat följande frågor togs upp på allmänhetens frågestund: 

• Fråga om bemanning på verksamheten Kompassen. 
• Fråga om Lokstallet. Kan utsidan K-märkas och insidan 

användas för ungdomsverksamhet? 
• Fråga om Micasa och Skolörten.  

  
Kvällens sammanträde har filmats och sänts. Allmänhetens 
frågestund har inte filmats och sänts. 
https://live.mediaflow.com/98NENO90UW 
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§ 1 
Mötet öppnas  

Beslut  
Lisa Carlsson (S) öppnar dagens möte. 
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§ 2 
Kvällens tema: Nya socialtjänstlagen  

Sammanfattning av ärendet  
Avdelningschef för individ och familj Pernilla Takacs presenterar 
den nya socialtjänstlagen och hur förvaltningen jobbar med 
införandet av den. 
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§ 3 
Dagordningen godkänns  

Beslut  
Dagordningen godkänns med tillägg av en skrivelse från 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet angående ökningen av 
vräkningar som berör barn och en skrivelse från Liberalerna om att 
idrotten får mindre pengar trots ökad verksamhet. Skrivelserna tas 
upp under punkt 19. 
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§ 4 
Utseende av justerare och tid för justering  

Beslut  
Lisa Carlsson (S) och Aras Amin (M) justerar protokollet 26 
maj 2025 kl 18.00. 
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§ 5 
Förvaltningschefens information  

Sammanfattning av ärendet  
Gunilla Ekstrand lämnar följande information: 
  
Stadsmiljö har gjort ett utskick, en så kallad flyer, om vad som är på 
gång i stadsdelsområdet. 
  
Året Sommarbroschyr är klar. 30 olika kulturevenemang kommer 
att äga rum inom stadsdelsförvaltningen i sommar. En satsning på 
65 plus kommer att ske på tisdagar. 
  
Stadsdelsförvaltningen fortsätter att medverka i 
stadsledningskontorets projekt om att utveckla metod för att 
avlägsna gäss med hjälp av drönare. Detta år kommer projektet att 
genomföras på Maltesholmsbadet preliminärt under vecka 30 till 
34. Projektet omfattar att utveckla och testa en autonom drönare 
med personal på plats. Utvärdering av projektet kommer att 
genomföras under hösten. 
  
Hundförare med arbetshund komer att närvara på Kanaanbadet och 
Maltesholmsbadet två till tre gånger per dag från och med när 
gässen anländer och så länge som gässen förekommer på 
badstränderna. Projektet kommer inte att genomföras under de 
veckor som drönarprojektet pågår på Maltesholmsbadet. 
Trafikkontoret ansvarar. Daglig städning av entreprenör genomförs 
på baden i sommar. 
  
Onsdag 21 maj genomfördes ett skolmästerskap i bordshockey på 
Tolv Stockholm. Det var skolor från Enskede-Årsta-Vantör, 
Skärholmen och Hässelby-vällingby som deltog. Loviselundsskoan, 
Maltesholmsskolan och Vällingbyskolan deltog. Turneringen är en 
del av stadens projekt Meningsfull fritid som riktar sig till barn och 
unga. 
. 
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Beslutsärenden 
 

§ 6 
Tertialrapport 1 2025  
HV 2025/30 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd (stadsdelsnämnden) 
godkänner tertialrapport 1 för år 2025 enligt förvaltningens förslag 
och överlämnar den till kommunstyrelsen. 
2. Stadsdelsnämnden justerar årsmålet för andel personer med 
funktionsnedsättning som upplever att de blir väl bemötta av 
stadens personal (stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning) från 91 procent till 90 procent som är 
kommunfullmäktiges årsmål för indikatorn. 
3. Stadsdelsnämnden justerar årsmålet för andel personer med 
funktionsnedsättning som upplever att de kan påverka insatsens 
utformning (stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning) från 85 procent till 80 procent som är 
kommunfullmäktiges årsmål för indikatorn. 
4. Stadsdelsnämnden justerar årsmålet för andel brukare som är 
nöjd med sin insats (stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning) från 86 procent till 80 procent som är 
kommunfullmäktiges årsmål för indikatorn. 
5. Stadsdelsnämnden justerar årsmålet för antal ungdomar som fått 
feriejobb i stadens regi från 1 250 till 1 275. 
6. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering om 1,5 miljoner 
kronor (mnkr) biologisk mångfald, drift, naturvårdsgallring runt 
ekar och tallar i Hässelby strand, Hässelby gård och Kälvesta. 
7. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering om 0,9 mnkr 
biologisk mångfald, drift, naturvårdsgallring runt ekar och tallar i 
Hässelby villastad och Lövsta. 
8. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering om 1,0 mnkr 
trygghetsinvestering, uppstart belysning i Hässelby -Vällingby. 
9. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering om 0,6 mnkr 
trygghetsinvestering, belysning i området Fornkullen. 
10. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering om 0,6 mnkr 
trygghetsinvestering, belysning vid Ekotemplets lekplats. 
11. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering om 1,7 mnkr 
trygghetsinvestering, åtgärd trygg äldrevänlig stadsmiljö runt 
Vällingby centrum. 
12. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering om 0,8 mnkr 
trygghetsinvestering, insatser på Berghamns brygga. 
13. Stadsdelsnämnden ansöker om kompetensutvecklingsmedel, 
språkutbildning svenska, hemtjänst, 774 000 kr. 
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14. Stadsdelsnämnden ansöker om kompetensutvecklingsmedel, 
svenska språket inom dokumentation, Koppargården, 397 500 kr. 
15. Stadsdelsnämnden ansöker om kompetensutvecklingsmedel, 
språkutbildning svenska, Koppargården, 650 000 kr. 
16. Stadsdelsnämnden ansöker om kompetensutvecklingsmedel, 
Silviahemscertifiering, hemtjänst, 304 125 kr. 
17. Stadsdelsnämnden ansöker om kompetensutvecklingsmedel, 
utbildning inom psykisk ohälsa, Koppargården, 110 500 kr. 
18. Stadsdelsnämnden anmäler omslutningar om 32,3 mnkr. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Aras Amin med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och 
ledamot Saad Gourrada (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi tackar förvaltningen för det gedigna arbete som lagts ned i 
framtagandet av Tertialrapport 1 för 2025. Rapporten ger en bred 
och informativ bild av utvecklingen inom stadsdelen. Vi ser flera 
positiva initiativ, men också områden där läget är oroande och där 
krafttag krävs. 
  
Vi välkomnar särskilt de trygghetsskapande åtgärderna som föreslås 
i rapporten. Investeringar i förbättrad belysning vid Fornkullen och 
Ekotemplets lekplats, samt trygghetsskapande åtgärder i Vällingby 
centrum, är steg i rätt riktning för att öka invånarnas upplevda 
trygghet i det offentliga rummet. 
  
Vi ser också positivt på att förvaltningen söker medel för språklyft 
för hemtjänstpersonal och Silviahemscertifiering, vilket visar en 
ambition att förbättra kvaliteten inom äldreomsorgen. Även 
initiativen för att skydda och främja biologisk mångfald genom 
naturvårdsgallring är viktiga inslag i arbetet för en hållbar och 
trivsam stadsdel. 
  
Det ekonomiska resultatet visar en budget i balans efter 
resultatöverföringar. Prognossäkerheten är god och nämndens 
budgetföljsamhet ligger på 100 %. Förvaltningen har också 
genomfört utbildningar för nya chefer i syfte att stärka 
budgethållning och uppföljning. Dessa åtgärder är både nödvändiga 
och angelägna för att värna om skattebetalarnas pengar och nyttja 
resurserna med omsorg. 
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Förvaltningen visar upp flera områden med god måluppfyllelse och 
framsteg. Bland annat har trygghetsskapande insatser i samverkan 
med lokalpolisområde Vällingby lett till att Råcksta inte längre 
klassas som en öppen drogscen. Arbetet mot tryggare miljöer, 
såsom på Hässelby torg och Maltesholmstorget, har förstärkts med 
platsaktiveringar, dock finns fortsatt behov av ordningsvakter som 
den rödgröna majoriteten har dessvärre inte längre prioriterar. 
  
Tertialrapporten visar tydligt att det finns också flera utmaningar 
som vi gärna vill adressera. Det är särskilt oroande att antalet 
vräkningar ökar. Det krävs ett skarpare förebyggande arbete för att 
detta inte ska ske. Här måste både socialtjänsten och samarbetet 
med fastighetsägare utvecklas för att bättre fånga upp hushåll i 
riskzonen. 
  
Inom arbetsmarknadsområdet har fler personer avslutat ekonomiskt 
bistånd till följd av arbete eller studier. Särskilda insatser har riktats 
mot långtidsarbetslöshet och ungdomar med funktionsnedsättning 
för att underlätta övergång till sysselsättning, vilket väldigt bra. 
Dock fortsätter ekonomiskt bistånd att ligga på en för hög nivå. Det 
är nödvändigt att säkerställa att stöd ges till de som verkligen 
behöver det, samtidigt som insatser för att stärka individens väg till 
självförsörjning måste förstärkas. Här ser vi behov av en mer aktiv 
arbetslinje och bättre samverkan med arbetsmarknadsinsatser och 
vuxenutbildning. 
  
Vi ser även med oro på att målen inom funktionshinderområdet 
sänkts. Det är inte acceptabelt att ambitionerna dras ned när det 
gäller hur väl personer med funktionsnedsättning upplever kvalitet, 
delaktighet och bemötande. Förvaltningen måste prioritera att höja 
kvaliteten inom dessa verksamheter – inte sänka ribban. Varje 
person ska få rätt stöd utifrån sina behov och att välfärden ska 
präglas av värdighet, respekt och effektivitet – inte att man justerar 
ner förväntningarna för att möta eventuellt sämre resultat. 
  
Vi ser också med viss oro på resultatet inom 
medarbetarskapsområdet. En positiv och engagerande arbetsmiljö är 
en förutsättning för att kunna leverera god service till invånarna, 
oavsett verksamhetsområde. Vi vet att förvaltningen redan arbetar 
hårt och gediget men faktum att hur medarbetarna upplever sitt 
arbete och arbetsmiljö är lägre än önskat, bör tas på allvar. Det kan 
vara en signal om att det finns behov av förbättrat ledarskap, mer 
stöd till personalen eller tydligare kommunikation inom 
organisationen. För att säkra långsiktig kvalitet i välfärden måste 
förvaltningen arbeta aktivt med att stärka arbetsmiljön, tilliten och 
delaktigheten hos sina medarbetare. 
  
Vi ser med oro på utvecklingen av vuxna och barn som utsätts för 
våld i nära relation. Det är bra att förvaltningen erbjuder stöd och 
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insatser. Vi  ser dock gärna kraftfullare insatser mot bland annat 
våldsutövare och fler stödåtgärder för att få dessa att flytta från 
bostaden, så att den våldsutsatta kan bo kvar i den gemensamma 
bostaden.  
  
Det är bra att förvaltningen arbetar offensivt med att förbättra 
miljön och klimatet i vår stadsdel. Vi anser dock att mer kan göras. 
Vi vill att förvaltningen jobbar aktivt genom att samverka med alla 
lokala aktörer i näringslivet för att gemensamt skapa en attraktiv 
och trygg närmiljö samt föra dialog med medborgare och 
lokalsamhället för en hållbar och klimatpositiv stadsdel." 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/30-1 Tertialrapport 1 2025 för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

• HV 2025/30-11 Tertialrapport 1 2025, Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

• HV 2025/30-2 Bilaga 1 Sdn 04 T1 2025 
• HV 2025/30-3 Bilaga 2 Åtgärdsplan 2025, Hässelby-

Vällingby stadsdelsnämnd. 
• HV 2025/30-4 Bilaga 3 Ansökan om budgetjusteringar för 

särskilda ändamål, investeringar, Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

• HV 2025/30-5 Bilaga 4 Ansökan om budgetjusteringar för 
särskilda ändamål, drift, Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 

• HV 2025/30-6 Bilaga 5 Ansökan 
kompetensutvecklingsmedel, hemtjänst, utbildning svenska 
språket, Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 

• HV 2025/30-7 Bilaga 6 Ansökan 
kompetensutvecklingsmedel, Koppargården, utbildning 
svenska språket, Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 

• HV 2025/30-8 Bilaga 7 Ansökan 
kompetensutvecklingsmedel, Koppargården, utbildning 
psykisk ohälsa, Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 

• HV 2025/30-9 Bilaga 8 Ansökan 
kompetensutvecklingsmedel, hemtjänst, 
Silviahemscertifiering, Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 

• HV 2025/30-10 Bilaga 9 Ansökan, 
kompetensutvecklingsmedel, Koppargården, svenska språket 
inom dokumentation, Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
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Medborgarförslag 
 

§ 7 
Medborgarförslag Café i Riddersvik  
HV 2025/225 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd överlämnar 
medborgarförslaget till fastighetskontoret för besvarande.  
 

Sammanfattning av ärendet  
I det inkomna medborgarförslaget framförs önskemål om ett enklare 
café samt utveckling av underutnyttjade lokaler i Riddersvik. 
Eftersom förvaltningen saknar rådighet över de byggnader som 
Stockholms stad förvaltar i Riddersvik överlämnas ärendet till 
fastighetskontoret för besvarande. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/225-3 Svar medborgarförslag cafe Riddersvik 
• HV 2025/225-1 Medborgarförslag café i Riddersvik 
• HV 2025/225-4 Medborgarförslag café i 

Riddersvik_Bortredigerad 
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§ 8 
Medborgarförslag Flaggor i entré till kommunla 
verksamheter  
HV 2025/337 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar 
på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förslagsställaren vill lämna ett medborgarförslag att placering av 
svenska flaggor ombesörjs vid entrén till kommunala verksamheter 
så att allmänheten kan uppleva och känna sig inkluderad in i det 
svenska samhället. Två svenska flaggor som står som ett V vid 
ingången kommer kännas inkluderande och inbjudande till en 
gemenskap att bo och leva i Sverige tillsammans. 
  
Förvaltningen anser inte att svenska flaggor utanför kommunala 
verksamheter formerade i ett V är något som skulle öka 
inkluderingen i det svenska samhället och delaktigheten i en 
gemenskap.  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/337-3 Svar medborgarförslag om flaggning 
• HV 2025/337-1 Medborgarförslag Flaggor i entreér till 

kommunala verksamheter 
• HV 2025/337-4 Medborgarförslag Flaggor i entreér till 

kommunala verksamheter _Bortredigerad 
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§ 9 
Uppföljning av medborgarförslag  

Under tidsperioden 27 september 2024 till 27 mars 2025 
HV 2025/304 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt rutin ska samtliga medborgarförslag som inkommer besvaras 
av stadsdelsnämnden. Det gäller både medborgarförslag där 
stadsdelsnämnden har rådighet i frågan och förslag där 
stadsdelsnämnden inte har, helt eller delvis, rådighet i frågan. 
Medborgarförslag som rör en annan aktör expedieras till den 
aktören för kännedom. Medborgarförslag som expedieras till annan 
aktör ska följas upp. Fråga skickas till aktören hur 
medborgarförslaget har hanterats hos dem. Svaren från de externa 
aktörerna sammanställs och redovisas till stadsdelsnämnden två 
gånger om året. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/304-5 Uppföljning av medborgarförslag 
• HV 2025/304-1 Bilaga 1 Maskat medborgarförslag HV 2023 

697 
• HV 2025/304-2 Bilaga 2 maskat medborgarförslag HV 2024 

474 
• HV 2025/304-3 Bilaga 3 maskat medborgarförslag HV 2024 

482 
• HV 2025/304-4 Bilaga 4 maskat medborgarförslag HV 2024 

692 
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Remisser 
 

§ 10 
Remiss Motion om oanmälda årliga besök hos 
bidragsmottagande föreningar  

Diarienummer KS 2024/1116 
HV 2025/277 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen från Sverigedemokraterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Linnéa Vinge och Gabriel Kroon, båda Sverigedemokraterna  har 
lämnat in en motion om att Stockholms stad ska genomföra minst 
ett oanmält besök per år hos varje förening som erhållit kommunalt 
bidrag, för att säkerställa efterlevnad av kraven på öppenhet och 
tillgänglighet. 
  
Motionärerna menar att detta är ett sätt att kontrollera att bidragen 
används rätt av föreningarna som erhållit dem.  
  
Förvaltningen anser att oanmälda besök endast är ett av flera 
arbetssätt för att kontrollera att kommunens bidrag används på rätt 
sätt. 
  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
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Att förvaltningens förslag till beslut avslås. 
Att Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd föreslår att 
kommunstyrelsen rekommenderar kommunfullmäktige att bifalla 
Sverigedemokraternas motion i sin helhet. 
  
Att därutöver anföra följande: 
 Alltför ofta har ideella föreningar använts som verktyg i 
bluffverksamheter med syfte att tillskansa sig bidrag utan att 
leverera någon faktisk motprestation. Vi anser att årliga oanmälda 
kontroller bör vara en självklar standard för alla bidragsmottagande 
verksamheter. Trots detta saknas fortfarande tydliga riktlinjer för 
stadens förvaltningar och kontrollfunktioner. 
  
Vi menar också att förvaltningens svar är alltför vagt och 
undvikande, vilket väcker misstankar om att majoriteten i 
stadsdelen inte ser allvaret i problemet med föreningsfusk. Det är 
varken orimligt eller komplicerat att genomföra regelbundna 
kontroller för att säkerställa att verksamheten, som föreningen 
beviljats bidrag för, faktiskt bedrivs i enlighet med ansökan. Sådana 
kontroller kan dessutom utföras utan större kostnader. 
  
Att förhindra fusk och säkerställa att demokratikriterier efterlevs 
inom föreningslivet är av yttersta vikt. När skattemedel används för 
att stödja föreningsverksamhet måste det ske med största möjliga 
ansvar. Fusk och oegentligheter riskerar annars att undergräva 
medborgarnas förtroende för staden och dess institutioner." 
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/277-2 Svar på remiss Motion om oanmälda årliga 
besök hos bidragsmottagande föreningar 

• HV 2025/277-1 Följebrev Motion om oanmälda årliga besök 
hos bidragsmottagande föreningar 

• HV 2025/277-1.1 Motion om oanmälda årliga besök hos 
bidragsmottagande föreningar 
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§ 11 
Remiss Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031  
HV 2025/295 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning har tagit del av remissen 
och ser positivt på att göra kemikalieplanen digital eftersom det 
kommer underlätta i arbetet med att realisera planen. Det är också 
positivt att kemikalieplanen genomgående särskilt lyfter barn, unga 
och gravida medarbetare. Kemikalieplanens skrivningar om 
prioriterade kemikalier för utfasning ger stöd för förvaltningens 
fortsatta arbete med substituering och tydliggör kopplingen till 
arbetet med att inventera, dokumentera och rapportera i stadens 
kemikaliehanteringssystem, Chemsoft. Här vore det önskvärt om 
kemikaliecentrum och miljöförvaltningen kan arbeta för att se till 
att produkter som innehåller utfasningsämnen tas bort från stadens 
inköpssystem så att det helt enkelt blir svårt att köpa dessa 
produkter. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Stockholms stads nya kemikalieplan är ett viktigt initiativ för att 
säkra en trygg och hälsosam miljö för alla invånare. 
Sverigedemokraterna ställer sig bakom ambitionen att minska 
farliga kemikalier i stadens verksamheter, men betonar betydelsen 
av konkreta åtgärder och effektiv uppföljning. För oss är det centralt 
att barn och unga skyddas från onödig exponering. 
  
Globaliseringen av leverantörskedjor försvårar ofta kontrollen av 
produktinnehåll, vilket understryker vikten av att Stockholms stad 
ställer tydliga krav, särskilt på import från länder utanför EU. 
Leverantörer som inte garanterar säkra varor bör uteslutas. 
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Sverigedemokraterna vill också intensifiera samarbetet med 
tillsynsmyndigheter som Kemikalieinspektionen och Tullverket för 
att stävja fusk och snabbt kunna identifiera oseriösa aktörer. 
  
Slutligen vill vi se tydligare uppföljning med effektiva sanktioner 
när regler överträds. Endast då kan vi upprätthålla respekten för 
stadens miljökrav och försäkra oss om att invånare i staden slipper 
utsättas för farliga ämnen. På så sätt värnar vi stockholmarnas hälsa, 
stadens ekonomi och en hållbar framtid." 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/295-4 a Remiss av förslag till ny kemikalieplan för 
Stockholm 2025-2031 

• HV 2025/295-1 Remiss följebrev Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 

• HV 2025/295-1.3 Bilaga - Stockholms stads kemikalieplan 
2025-2031 
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§ 12 
Remiss Förskola i Stockholm 2024 - Samlad rapport för 
förskola i Stockholms stad  
HV 2025/325 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner svar på remiss om 
rapporten Förskola i Stockholm 2024 och överlämnar rapporten till 
kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått i uppdrag att 
besvara remissen om rapport Förskola i Stockholm 2024. Rapporten 
syftar till att ge en stadsövergripande bild av både fristående och 
kommunal förskola i Stockholms stad 2024. Genom en konsekvent 
uppföljning av förskolans verksamhet över längre tid syns en 
positiv utveckling där samtliga stadsdelsnämnder bedriver ett 
systematiskt kvalitetsarbete inom de kvalitetsområden som Förskola 
i Stockholm 2024 tar upp.  
Förvaltningen instämmer med rapportens utvecklingsområden men 
vill lägga till lokala aspekter på innehållet.  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordförande Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"Förslag till beslut 
Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
  
2.     Att det genomförs en systematisk analys för att identifiera 
vilka förskolor som har utmaningar kopplade till personalens 
svenskkunskaper. 
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3.     Att stadsdelsförvaltningen vänder sig till förskoleförvaltningen 
med en begäran att de tar fram centrala riktlinjer för hur bedömning 
av behovet av språkstöd ska ske. 
Därutöver anförs följande: 
  
  
Det är glädjande att Hässelby-Vällingby även 2024 hr den högsta 
andelen legitimerade förskollärare och de minsta barngrupperna i 
staden. 
  
Trots detta visar förskolerapporten återigen att det finns ett 
omfattande behov av att stärka personalens kompetens i svenska. 
Sverigedemokraterna anser att ojämlika förutsättningar för 
språkutveckling utgör det största hindret för en likvärdig utbildning. 
Vi ser med stor oro på de negativa konsekvenser som bristande 
språkkunskaper hos förskolepersonal kan medföra för barns lärande 
och framtida möjligheter. 
  
Problemen är särskilt påtagliga i områden där en stor andel barn har 
ett annat modersmål än svenska – så som i Hässelby-Vällingby – 
samtidigt som inskrivningsgraden i förskolan är låg i just dessa 
grupper. För att säkerställa att alla barn får tillgång till en likvärdig 
utbildning krävs både en ökad inskrivningsgrad och stärkta 
språkutvecklande miljöer i förskolan. 
  
Vi konstaterar att det i nuläget saknas tydliga och enhetliga kriterier 
i staden för att bedöma behovet av språkstärkande insatser för 
personalen. Bedömningarna grundar sig ofta på rektorers eller 
biträdande rektorers subjektiva uppfattningar, vilket skapar risk för 
godtycke, felbedömningar och uteblivna åtgärder. En sådan ordning 
hotar både arbetsmiljön och kvaliteten i undervisningen. 
  
Vidare framgår det av rapporten att det, med få undantag, inte går 
att se några tydliga förbättringar i undervisningens kvalitet efter 
genomförda språkstärkande insatser. Det är särskilt oroande att det 
enligt rapporten fortfarande finns medarbetare som är i behov av 
grundläggande svenskutbildning. I rapporten påpekas det även att 
det är svårt att koppla de genomförda insatserna till faktiska 
förbättringar i verksamheten. Det tyder på att nuvarande åtgärder 
varit otillräckliga – och måste betraktas som ett misslyckande. 
  
Mot denna bakgrund menar Sverigedemokraterna att kraftfullare 
åtgärder är nödvändiga. Vi föreslår att ett standardiserat språktest 
införs vid nyrekrytering till förskolan samt att deltagande i 
språkstärkande insatser blir obligatoriskt för medarbetare som 
bedöms ha behov av det. 
  
Vi föreslår också att staden genomför en systematisk kartläggning 
av vilka förskolor som har utmaningar kopplade till personalens 
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svenskkunskaper, för att möjliggöra mer träffsäkra insatser. 
Slutligen bör centrala riktlinjer tas fram för hur behovet av 
språkstöd ska bedömas, i syfte att säkerställa likvärdighet, 
rättssäkerhet och kvalitet i hela staden." 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Saad Gourrada (C) och ledamot Fatima Nur (L) lämnar 
följande särskilda uttalande: 
Ledamot Aras Amin med fler (M) ansluter sig till det särskilda 
uttalandet. 
  
"Vi vet att en bra och trygg start i livet gynnar barn genom hela 
livet. Men vi vet också att alldeles för många barn växer upp med 
svårare förutsättningar som ställer till det även längre fram i livet. 
Det är därför avgörande att tidigt upptäcka och hjälpa de barn och 
familjer som behöver särskild stöttning från samhället. Här har 
förskolan en viktig roll. 
 
 
Rapporten om förskolan i Stockholm 2024 vittnar om att det är 
vanligt förekommande att förskolepersonalen inte har kunskap om 
vad anmälningsskyldigheten innebär och att förskolan har 
bristfälliga rutiner för orosanmälan till socialnämnden. Rutiner för 
orosanmälan finns men följs inte upp på ett tillfredställande sätt. 
  
Vi vet att den nära relation som ofta finns mellan förskolepersonal 
och vårdnadshavare kan innebära utmaningar när det kommer till 
orosanmälningar. Men det är av stor vikt att denna utmaning 
hanteras och inte tillåts bli till ett hinder för att göra en anmälan. 
Här tror vi att en djupare samverkan mellan förskola och 
socialtjänst kan hjälpa, till exempel genom att koppla specifika 
socionomer till förskolorna. Därtill behövs en bred, obligatorisk 
kompetensutbildning för all förskolepersonal gällande 
lagstiftningen om anmälan gällande barn som misstänks fara illa, 
när och hur en orosanmälan ska göras samt vad som händer 
därefter. 
  
Personalens kunskaper i svenska språket är en avgörande faktor för 
undervisning av hög kvalitet. Satsningar på kompetensutveckling i 
svenska språket för medarbetarna har genomförts i nästan alla 
stadsdelsområden. Dock går det inte att redovisa faktiska effekter på 
undervisningen med barnen. Vi menar att det är alarmerande att 
efter alla dessa år med olika insatser för att öka personalens 
kunskaper i svenska språket så har det fortfarande inte ordentligt 
utvärderats vilka insatser som är effektiva och vilka som inte är det. 
Inför kommande år behöver detta göras för att säkerställa att 
kvaliteten i våra förskolor höjs. 
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Likaså behöver återkopplingen från kartläggningen. Hitta språket 
utvecklas till att bli mer likvärdig i alla stadsdelsområden och ge en 
mer heltäckande bild av barnens språkliga utveckling. 
  
Vi oroas över de skillnader i förfarandet kring beslut om 
tilläggsbelopp för barn i behov av särskilt stöd som framkommer i 
rapporten. Det handlar dels om skillnader i den process som sker 
innan ansökan om tilläggsbelopp, dels om skillnader i 
bedömningsgrunder. Vi menar att gemensamma 
bedömningsgrunder för staden bör tas fram och kompletteras med 
utbildningsinsatser. På så sätt kan likvärdigheten öka och barn i hela 
staden få rätt till samma stöd. 
  
Vi ser med stor oro på de fortsatta skillnader i process och 
bedömning som finns gällande tilläggsbelopp för barn i behov av 
särskilt stöd i förskolan i. Alla barn i Stockholms stad är vårt 
ansvar, oavsett vilken förskola de har valt, och det är upp till oss att 
säkerställa att inga barn blir utan nödvändiga stödinsatser. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/325-2 Svar på remiss Förskola i Stockholm 2024 
• HV 2025/325-1 Följebrev Förskola i Stockholm 2024 - 

Samlad rapport för förskola i Stockholms stad 
• HV 2025/325-3 Bilaga - Förskola i Stockholm 2024 
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Anmälningar och rapporter 
 

§ 13 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  

Under tidsperioden 17 april till 12 maj 2025 
HV 2025/4 
 

Beslut  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 17 april till 12 maj 2025 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 17 april till 12 maj 2025 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/4-15 Ärendelista för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

• HV 2025/4-13 Ärendelista 250331 till 250417 
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§ 14 
Beslut fattade på delegation  

Anmälda under tidsperioden 17 april till 15 maj 2025 
HV 2025/5 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation som anmälts under 
tidsperioden 17 april till 15 maj 2025 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation som anmälts under 
tidsperioden 17 april till 15 maj 2025 
  
HV 
2025/419 

Beslut om flygresa 
  

2025-
04-23 Stadsdelsdirektör 

HV 
2024/707 

Återremiss - nybyggnad av 
bastu   
  

2025-
01-14 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/70 

REMISS - nybyggnad av 
mast och teknikbod  

2025-
01-24 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/80 

REMISS - uppförande av 
skylt, analog reklamvitrin 

2025-
01-24 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/108 

REMISS - Laddinfrastruktur 
Hässelby/Vällingby 

2025-
01-30 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/111  

REMISS - Bygglov, 
reklamvitrin, Grimsta 1:2 

2025-
01-30 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/112 

REMISS - Analog 
reklamvitrin, Bergslagsvägen 
450   

2025-
01-30 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/113 

REMISS - 
Valborgsmässofirande vid 
Riddersviks allé 11   
  

2025-
01-30 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/120 

Återremiss - Bygglov, 
ändrad användning av 
Spetskålen 65 

2024-
02-03 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 
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HV 
2025/144  

REMISS- Laddinfrastruktur 
Hässelby/Vällingby 

2025-
02-12 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/187 

REMISS- 
Familje/kulturevenemang 
med olika aktiviteter, 
Kaananbadet Kaanans väg 
83 
  
  

2025-
02-26 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/188 

REMISS - Uppställning av 
tälthall för sport och idrott, 
tidsbegränsat lov 
  
  

2025-
03-11 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/224 

REMISS - 
Tillståndsansökan, 
Parkteatern 

2025-
03-24 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/224  

REMISS- Tillståndsansökan 
del 2, Parkteatern 

2025-
03-14 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/244  

REMISS - digital skylt, 
Bergslagsvägen 392 

2025-
03-13 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/316  

REMISS - analog 
reklamvitrin vid 
Duvedsvägen 5 

2025-
04-07 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/317 

REMISS - analog 
reklamvitrin vid 
Astrakangatan 41 

2025-
04-02 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/358 

REMISS - Ändrad 
användning av byggnad från 
lada/förråd till bostad i 
Grimsta naturreservat 

2025-
04-11 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/359 

REMISS - Ändrad 
användning av byggnad från 
föreningslokal till bostad i 
Grimsta naturreservat 

2025-
04-11 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/404 

REMISS – Teater i Ådalens 
parklek 

2025-
04-22 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 

HV 
2025/187 

REMISS - Ansökan för 
dispens/tillstånd i 

2025-
04-24 

Enhetschef 
Stadsmiljö och 
hållbarhet 
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naturreservat, Föreningen 
Jamaicansk Kultur 
  
  

HV 
2025/430 

Beslut om förskottskassa 
  
  

2025-
04-24 Avdelningschef 

HV 
2025/445 

Uppsägning outnyttjad 
placering 

2025-
05-02 Avdelningschef 

HV 
2025/214 

Upphandling ferieplatser 
  
  

2025-
03-25 Avdelningschef 

HV 
2025/500 

Vidaredelegation till 
Stadsledningskontoret för 
upphandling av 
undersökningstjänster 2026 

2025-
05-14 Stadsdelsdirektör 

  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/5-10 Tjänstemannabeslut fattade på delegation 
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§ 15 
Protokoll från pensionärsrådet  
HV 2025/2 
 

Beslut  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
12 maj 2025 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
12 maj 2025  
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/2-45 Protokoll från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds pensionärsråd 

• HV 2025/2-43 Protokoll pensionärsråd 2025-05-12 
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§ 16 
Ej verkställda beslut kvartal 1 2025  
HV 2025/35 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar del av förvaltningens 
redovisning av ej verkställda beslut och lägger den till handlingarna 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje kvartal rapporterar förvaltningen till IVO, Inspektionen för 
vård och omsorg, de beslut som tagits av förvaltningen men som 
inte har verkställts. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/35-1 Ej verkställda beslut kvartal 1, 2025 
• HV 2025/35-2 Ej verkställda beslut kvartal 1 äldreomsorg - 

sammanställning 
• HV 2025/35-3 Ej verkställda beslut kvartal 1 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri - sammanställning 
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§ 17 
Slutrapport Vällingbyteamet.  
HV 2025/418 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande med bifogad slutrapport för Vällingbyteamet och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under åren 2020-2022 bedrevs en pilotverksamhet inom 
socialtjänsten, Vällingbyteamet, i ett geografiskt avgränsat område 
med uppdrag att testa nya arbetssätt. Slutrapporten beskriver 
arbetets genomförande och synpunkter från familjer, medarbetare 
och samverkanspartners. I rapporten redovisas också resultat, 
analyser samt slutsatser av arbetet. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
i  enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Aras Amin med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och 
ledamot Saad Gourrada (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi vill tacka för en gedigen och informativ slutrapport om 
Vällingbyteamets arbete. Det är tydligt att den arbetsmodell som 
använts har haft flera positiva effekter, inte minst i att fler familjer 
tackat ja till stöd i ett tidigt skede. Det är en i sig avgörande faktor 
för att socialtjänstens insatser ska kunna få verklig effekt. 
  
Rapporten visar att föräldrar upplevt ett ökat förtroende för 
socialtjänsten, att samverkan med andra aktörer fungerat bättre, och 
att det blivit färre åter aktualiseringar. Sammantaget tyder det på att 
arbetssättet nått målgruppen i ett tidigare skede än vad som annars 
varit möjligt. 
  
Mot den bakgrunden är det svårt att förstå att projektet avslutades 
utan att modellen prövades vidare i annan form. Den rödgröna 
majoriteten har i olika sammanhang framhållit vikten av ett stärkt 
förebyggande arbete inom socialtjänsten. Då borde också arbetssätt 
som visat goda resultat tas tillvara, särskilt när vi vet att tidiga 
insatser är avgörande både för barnets utveckling och för att 
undvika mer ingripande åtgärder längre fram. 
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Vi vill poängtera att nedläggningen av Vällingbyteamet bör 
omprövas ifall vi ser en försämring av det förebyggande arbetet i 
vår stadsdel. Den nya socialtjänstlagen som träder i kraft den 1 juli 
fokuserar ännu mer på det förebyggande arbetet som vi anser skulle 
passa bättre in i en modell som Vällingbyteamet har verkat i.  
  
Vi har noterat att svårigheter med bemanning anges som ett av 
skälen till att teamet inte kunde fortsätta. Samtidigt framgår det av 
rapporten att det snarare var den generella personalsituationen inom 
barn- och ungdomsenheten som påverkade, inte att det fanns 
särskilda problem just inom Vällingbyteamet. Ett allmänt 
rekryteringsproblem bör inte i sig vara ett skäl att avbryta ett 
arbetssätt som fungerar väl. Vi vill prioritera tidigt riktade insatser. 
  
Vi vill därför uttrycka en tydlig förhoppning om att 
Vällingbyteamets modell i någon form tas tillvara framöver. När 
socialtjänsten lyckas nå familjer i ett tidigt skede, och insatser ges 
innan problemen vuxit sig stora, är det inte bara bättre för barnet 
och familjen, utan också för samhället i stort. Vi ser gärna att det 
fortsatta utvecklingsarbetet inom socialtjänsten bygger vidare på 
dessa lärdomar." 
  
Särskilda uttalanden 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Sverigedemokraterna anser att det är mycket olyckligt att det 
framgångsrika Vällingbyteamet avvecklades. Teamet var både 
effektivt och uppskattat av de familjer som fick stöd genom deras 
insatser. 
  
Flera brukare har vittnat om tydliga förbättringar under den tid de 
hade kontakt med Vällingbyteamet. Beslut kunde fattas snabbt tack 
vare kortare beslutsvägar, vilket skapade en känsla av 
handlingskraft och närvaro. Kontakten med socialsekreterarna 
upplevdes som varm och genuin – det kändes verkligen som att de 
brydde sig om familjen på ett sätt som gick bortom det rent 
professionella. 
  
Tillgängligheten var påtaglig; familjerna hade direktnummer till 
sina handläggare och kunde få kontakt även kvällstid och på helger, 
bland annat via Facetime. Möten kunde bokas spontant och utan 
större krångel, vilket gav en flexibilitet som många upplevde som 
avgörande i pressade situationer. 
  
Föräldrar fick också konkret hjälp i kontakten med skola och andra 
myndigheter, vilket underlättade vardagen och avlastade dem i 
deras föräldraroll. Ett särskilt uppskattat exempel var hur teamet 
agerade snabbt vid behov – i ett fall kunde ett beslut om ett års 

Sida 30 (39)



 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-05-22 

familjebehandling fattas inom bara två dagar, utan att familjen 
behövde lämna in en formell ansökan. Teamet utgick helt enkelt 
från familjens behov och löste situationen direkt. 
  
Genom att ta sig tid att verkligen lära känna barnen och familjerna 
lyckades Vällingbyteamet skapa en trygghet som gjorde att rätt stöd 
kunde sättas in tidigt. Hembesök var en naturlig del av arbetet, och 
kontinuiteten i kontakten med handläggaren skapade en 
förtroendefull relation. Det var tydligt för många att teamet hade 
något utöver det vanliga – en lyhördhet, närvaro och personlig 
förankring som gjorde stor skillnad. 
  
Vi ser därför gärna att verksamheten återupprättas. Om detta inte är 
möjligt, bör så många som möjligt av de framgångsfaktorer som 
präglade Vällingbyteamet föras över till den ordinarie verksamheten 
i stadsdelen." 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/418-2 Slutrapport Vällingbyteamet 
• HV 2025/418-1 Vällingbyteamet Slutrapport 
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§ 18 
Svar på skrivelse om LVM, lag om vård av missbrukare i 
vissa fall  
HV 2025/329 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd lägger ärendet till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet har 
i en skrivelse till stadsdelsnämnden inkommit med frågor om hur 
LVM tillämpas. De uttrycker oro över att tvångsvård enligt LVM 
ofta sker för sent. Förvaltningen beskriver i svaret att LVM används 
som en sista utväg, med rutiner för utredning, samverkan och 
uppföljning enligt rådande lagstiftning och riktlinjer. Över tid har 
förvaltningen ökat förmågan att i ett tidigare skede identifiera 
personer i riskzonen för allvarligt missbruk, men vissa praktiska 
hinder kvarstår. Samverkan sker enligt regional överenskommelse 
med fokus på planering, vårdövergångar och utslussning. Brist på 
anpassade utslussningsalternativ utgör en utmaning. Den nya 
socialtjänstlagen från juli 2025 betonar förebyggande arbete, 
flexibilitet och kunskapsbaserade insatser, vilket kan påverka hur 
LVM tillämpas framöver. Förvaltningen anser att frågorna är 
besvarade och föreslår att ärendet läggs till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/329-2 Svar på skrivelse om LVM från 
Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och 
Centerpartiet 

• HV 2025/329-1 Skrivelse om LVM från Kristdemokraterna, 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet 
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§ 19 
Övriga frågor  

Beslut  
Skrivelse från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet angående 
ökningen av vräkningar som berör barn och skrivelse från 
Liberalerna om att idrotten får mindre pengar trots ökad 
verksamhet. 
  
Centerpartiet och Moderaterna ansluter sig till den skrivelse som 
Liberalerna lämnar in. 
  
Skrivelserna tas emot och lämnas till förvaltningen för beredning 
och besvarande. 
 
Ledamot Aras Amin (M) ställer följande muntliga frågor? 

• Är det möjligt att bjuda in näringslivet / föreningslivet, 
liknande den föreningsträff som hölls på förvaltningen för 
någon vecka sedan? 

• Är det möjligt att ta del av medarbetarundersökningen? 
Förvaltningen tar med sig frågorna. 
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Den slutna delen av sammanträdet 
 

§ 20 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/1 
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§ 21 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/320 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/320-3 Tjänsteutlåtande, yttrande till JO i enskilt 
ärende 

• HV 2025/320-1 Begäran om yttrande Riksdagens 
Ombudsmän 
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§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/432 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/432-1 Överflyttning av vårdnad till SFV enligt 6 
kap 8 § FB 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/433 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/433-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 
kap 7 § FB 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/434 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/434-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 
kap 7 § FB 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2025/435 
 
 
Handlingar i ärendet 

• HV 2025/435-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 
kap 7 § FB 
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